
RADA GMINY
w Daszynie

PROTOKOL NrXXXVH/2016
z obrad XXXVII sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 9 grudnia 2016r.

Ad.l
Przewodniczapy Rady -Marek Chwialkowski otworzy! obrady XXXVII sesji Rady Gminy w

Daszynie.
Powital przybylych na obrady sesji: radnych, sottysow, "Wojta —Zbigniewa Wojter$, Sekretarza
Gminy-Mariusza Gralewskiego.

Przewodniczapy stwierdzil, ze sesja jest prawoniocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy w niej 13 radnych tj.87% ustawowego skiadu Rady. Nieobecni radni: B.Lukaszewski,
LZawadzka.

Ad. 2
Przewodndcz^cy przedstawit porz^dek obrad:

Porzadek obrad:
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Przyj ecie porzadku obrad.
3. Zapytania i wolne wnioski.
4. Sprawozdanie z dzialamosci mie^dzysesyjnej Wojta Gminy Daszyna.
5. Sprawozdanie z dzialalnosci mi^dzysesyjnej komisji statych Rady Gminy w Daszynie.
6. Podj^cie uchwary w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata

2016-2030.
7. Podj^cie xxchwaly w sprawie zmian w budzecie grniny Daszyna na 2016 rok.
8. Podj^cie uchwaty w sprawie ustalenia i rozliczenia dotacji dla niepublicznych przedszkoli

i innych form wychowania przedszkolnego oraz zakresu i trybu kontroli prawidlowosci
ich. pobrania i wykorzystania.

9. Podj^cie uchwaly zmieniajacej uchwa!§ Nr XXTV/119/2016 Rady Gminy w Daszynie
z dnia 16 lutego 2016 r. w sprawie przyjecia ,,Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla
Gminy Daszyna do roku 2020.

10. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
11. Przyj §cie protokolu z ostatniej sesji.
12. Sprawy rozne.
13. Zakonczenie obrad.

Ad.3
Zgloszono nast^pujace pytania:
Radny T.Dymny poprosii o szersze omowienie powieszenia tablicy na ogrodzeniu parku
w Daszynie zawieraja_cej informacje o realizacji zadania dotyczajcego rewitalizacji parku .
Wartosc zadania 725.137 zl, a kwota dotacji 200.000 zl. Czy powieszenie tablicy oznacza, ze
zadanie zostalo zrealizowane?

Ad,4
Wojt przedstawil Sprawozdanie z dzialalnosci mi^dzysesyjnej, ktore stanowi zal^cznik do
protokolu.
Radny T. Dymny zapytal o zasady dostawy slomy do kotitowni w obecnym sezonie zimowym.
Sekretarz poinformowal, ze byl ogloszony przetarg, ale nie wplyn^la zadna oferty na kompleksowa^
dostawe slomy w sezonie grzewczym 2016/2017. W zwiajzku z rym zakup slomy odbywa si?
z wolnej r?ki od rolnikow. Podpisano juz kilkadziesiat umow. Cena za slom? wynosi 160 z-I/t
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Radny T.Dvmnv stwierdzi}, ze widzial jaka sloma byla wozona w ubiegrym roku do kottowni.
Belki byly bardzo mokre., a wi?c ciezsze o d suchych, a gmina placi wedlug wagi. Czy gmlna bada
wilgotnosc belki i roznicuje cen? dla belek mokrych i suchych?
Sekretarz powiedzial, ze jest mierzona wilgomosc belek slomy. Bywa tak, ze belka powierzchownie
jest mokra, a w srodku jest sucha. Belki bardzo mokre nie sa_ kupowane. Nie ma roznicowania
cena. Belka do spalania nie moze bye ideainie sucha. Srednia wilgotnosc powinna wynosic okoto
10-15 %. Pomiarow dokonuje si? wyrywkowo. Belki o wilgotnosci powyzej 25% nie s .̂ kupowane.
Na obrady sesji przybyla radna LZawadzka. Obecnych 14 radnych.
Wojt stwierdzil, ze sugestia radnego b?dzie wzi?ta pod uwag? przy organizacji skupu slomy na
nowy sezon grzewczy.

Ad.5

Komisja Rewizyjna przedstawila protokol nr 10/2016 z tematem JKLonrrola dochodow i zadtuzen
w platnosciach podatkow i oplat w roku 2015 oraz kontrola odroczen i umorzen"- posiedzenie
z dnia 13 maja 2016 r.
Na obrady sesji przybyl radny B.Lukaszewski. Obecnych 15 radnych,
Radny T.DymnY zapytal Wqjta czy poczynit jakies czynnosci w kierunku urealnienia koncesji
w stosunku do deklaracji podatkowych skladanych przez przedsiebiorcow.
Wojt powiedzial, ze wyslano wezwania do przedsi^biorcow o zlozenie deklaracji podatkowych.
Dokonano pomiarow w ramach aktuaHzacji i modernizacji gruntow na terenie gminy przez
Starostwo Powiatowe w L^czycy. Wartosci s .̂ urealnione przez przedsiebiorcow i wypisy z
geodezji. Na podstawie tych danych b^dzie naliczony podatek. Przedsi^biorcy co trzy lata musz .̂
robic operaty na wydobycie. Na podstawie tych danych dokonuja_ optaty eksploatacyjnej. Operaty
potrzebne s .̂ rowniez do rekultywacji wyrobisk. Pojawila si^ decyzja Starostwa Pomatowego
w L^czycy dotycza_ca rekultywacji wyrobiska na terenie gminy Daszyna, gdzie maja_ bye
skladowane odpady z ciepiowni. Nie ma rozliczonego zioza, a jest juz decyzja o rekultywacji
poprzez skladowanie odpadow z elektrocieplowni. Zgodnie z t£t decyzjq. przedsi^biorca powinien
wystajpic do gminy o aktualizacj^ decyzji srodowiskowej. Gmina wydala opinie negatywn% ale
Starosta zmienit z rekultywacji rolnej na odpadow%
Radny H.Dabrowski powiedzia}, ze rozmawiai z geodet̂ . i dowiedzia} si§ , ze firma dokonujq.ca
modernizacji ewidencji gruntow nie byla uprawniona do dokonywania zmiany przeznaczenia
gruntow. Wedkig radnego Gmina nie nie robi w kwestii naliczenia naleznych podatkow od terenow
zaj^tych pod wydobycie kruszywa. W stosunku do kopalni zarejestrowanych na nazwisko Wojtera
decyzj? podatkow^. wydaje Wojt Gminy Witonii, ktory si? z tego nie wywiqzuje. Przedsi?biorca
ptaci podatek od nieruchomosci do czasu wydania decyzji organu wydaja_cego koncesje
o zaprzestaniu wydobycia i przystapienia do rekultywacji,
Radny pytai w geodezji czy zmieniono na grunty pod wydobycie kruszywa i uzyskai inforaiacj?,
ze nie zmieniono.
Radny T.Dymny poprosil o przytoczenie danych z protokota ilosci terenow gorniczych i ilosci
zadeklarowanycli do opodatkowania.
Radny H-Dabrowski podal z protokohi ilosc zadeklarowanych przez przedsiebiorcow powierzchni
11,0913 ha i powierzchnia terenow gorniczych na podstawie wydanych koncesji 83,70 ha.
Dane dotyczq. roku 2015.
Komisja Socjalno-Bytowa przedstawila protoko} z posiedzenia odbytego w dniu 26 sierpnia 2016 r.
z tematem ,^Przygotowanie placowek oswiatowych na rok szkohiy 2016/2017.
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Ad.6

Wojt przedstawil objasnienia do uchwafy Nr XXXVTI/187/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Radnv T.Dvmnv zapytal o wysokosc kosztow wykonania rekuperacji hali sportowej w Daszynie.
Zapytat o powod zmniejszenia w kolejnych latach wydatkow na Inteligentne sieci energetyczne.
Czy jest juz rozstrzygni?ty przetarg.
Wojtpowiedzial, ze koszt rekuperacji to 360.000 z! (80.000 zl LEMUR i 120.000 zl dotacja
z Ministerstwa Sportu) . Gmina jest w trakcie skladania wniosku na dofinansowanie.
Planowany wklad wlasny to 160.000 zi, ale mozliwe, ze b?dzie to mniejsza kwota.
Jezeli chodzi o przetarg na elektrocieplownie, to jest w trakcie procedowania.
Jest duze zainteresowanie ze strony firm budowq. elektrocieplowni, wi?c 33. szansa, ze
zaproponowane ceny b?dq. nizsze niz planowano. Uruchomiono procedure zwiazanq. z budowa^ sieci
gazowej od Janic do Daszyny.
Radnv T. Dymny budowa gazociaju Janice-Stara Zelazna byla priorytetem. Budowa tej linii
gazowej miala umozliwic poprowadzenie gazu poza granice grainy do Krosniewic i Klodawy.
Rowniez mieszkancy Os?dowic i Starej Zelaznej czekajq. na mozliwosc podia_czenia gazu.
Wojt powiedziat ze jest podpisany list intencyjny z Firm^. LEIBER o poprowadzenie linii gazowej
w kierunku gniiny Krosniewice.
Radnv T.Dymny stwierdzil, ze jest procedowany przetarg na elektrocieplowni?, ma bye wykonana
linia gazowa Janice-Dasztyna, linia gazowa do Koryt, jest rozpisany przetarg na modernizacj? drog.
Czy to wszystko jest mozliwe do zrealizowania przy obecnym stanie naszego budzetu.
Soltys D.Kaczmarek stwierdzil, ze gmina inwestuje w budow? gazoci^gu poza granice gminy,
a powinna rozbudowywac siec na terenie gminy. Duze zainteresowanie podiapzeniem do gazu jest
ze strony mieszkancowNowej i Starej Zelaznej.
Wojt_powiedztal, ze budowa gazoci^gu Janice — Osedowice-Daszyna jest robiona z mysla^
podiajczenia mieszkancow z polnocnej cz?sci gminy. Planowane jest dokonanie jak najwi?kszej
rozbudowy gazoci^gu na gminie, co pozwoli na nowe podiajczenia,
Potencjalni odbiorcy, ktorzy si? pojawia^ sprawi, ze b?dzie to bardziej oplacalna inwestycja dla
budzetu gminy.
Radnv T.Dymnv stwierdzil, ze jego niepokoj wynika z poglebiajapego si? zadluzenia gminy
Daszyna, ktore wynosi okolo 20.000.000 zl. Niepokoi fakt, ze w tak gi?bokim kryzysie finansowym
gminy, rozpoczyna si? realizacj? kolejnych milionowych inwestycji.
Radnv HLDabrowski powiedziai, ze ogloszono przetarg na wyionienie inwestora na budow?
elektrocieplowni. Z wpisow na bip-ie gminy widac, ze zainteresowane firmy przesylaj^. bardzo duzo
szczegolowych pytan. W dokumentacji dokonywane jest wiele zmian. Na przyklad wpisano
utworzenie laboratorium i budow? wiat . Potem to wykreslono. Ta inwestycja to jedna wielka
niewiadonia. Osoba znaja_ca si? na sprawach budowlanych czytaja_c dokumentacj? nie wie
o co w niej chodzi. Elektrocieplownia miala sluzyc dostarczaniu chlodu, a teraz okazuje si?, ze
bedzie dostarczane cieplo i ciepla woda uzytkowa do blokow. Totamy rozgardiasz koncepcyjny,
bez planu skladajajsego si? w logiczn .̂ calosc. Jezeli nie pojawia^ si? srodki unijne zakres
inv/estycji b?dzie okrojony.
Radnv T.Dymnv stwierdzil, ze jest to wszystko niezrozumiale. Koncepcja inwestycyjna, co sesja
jest zmieniana przez Wqjta, Patrz^c na te dzialania z boku pojawia si? g!?boki niepokoj .
Wojt powiedziai, ze zakres przetargu opiera si? na planie funkcjonalno-uzytkowym. Pytania
zglaszane w trakcie trwania przetargu dotyczyly szczegolow technicznych. Realizacja bedzie
odbywac si? przez jednego inwestora na zasadzie projektuj-wybuduj. Wykonawca opracuje projekt,
ktory b?dzie realizowal. Proces wytwarzania i sprzedawania energii b?dzie polegal na wytworzeniu
pary, energii elektrycznej, chlodu i cieplej wody. Przy zielonych certyfikatach projekt jest
korzystny dla gminy.
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Rozbudowa sieci gazowej bedzie wygla^dala nastejpujaco:
-budowa gazociajju do Koryt(mozliwosc podlaczenia kolejnych miejscowosci)
-budowa gazociaju w kierunku Krosniewic (kolejne miejscowosci do podiaczenia).
Budzet gminy jest siaby, dotacje z budzetu panstwa dla samorzajdow sa_ nie wielkie. Dlatego trzeba
sie.gac po srodki unijne, tak dlugo jak to bedzie mozliwe. Nie planowano by realizacji inwestycji,
ktore nie przyniosa_ korzysci dla gminy.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze cz?sto Wojt podkresla, ze podlega kontroli RIO. Co z tego, skoro
RIO sygnalizuje, ze jest zle, przedstawiajajc negatywne opinia o budzecie, a Rada to akceptuje i
popiera dalsze dzialania Wojta. Nadszedl czas, aby wreszcie zaczq.6 reagowac na te sygnaly.
Radny HLDabrowski stwierdzil, ze elektrocieplownia budowana jest pod katem sprzedazy chlodu,
a Wojt w swoich Vv^ypowiedziach raowi o sprzedazy energii.
Wojt powiedzial, ze przy wytwarzaniu energii elektrycznej musi bye wytworzony produkt wtomy.
Zainteresowanym radnym beda^ udost?pnione dane techniczne tego procesu.
Wojt stwierdzii, ze RIO wystosowalo wiele wnioskow przeciwko gminie Daszyna. Wi^kszosci
z nich dotyczy sprzedazy zwrotnej. Ginina wystajwla z propozycja, wykupienia sprzedaz zwrotniej,
a RIO wydalo negatywna, opinie. o mozliwosci zaci^gni?cia kredytu.
Zakonczono dyskusj?.

Przewodniczacy poddal pod gfosowanie uchwal^ Nr XXXVH/187/2016 w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Wynik glosowania:
Za 10
Przeciw 0
Wstrzymuj^ce 5
Uchwal? przyj^to wiekszoscia^.

Ad.7
Przewodniczacy przedstawil uchwal? Nr XXXVII/188/2016 w sprawie zmian w budzecie gminy
Daszyna na lata 2016
Radnv T.Dymny zapytal z czego wynika roznica 6000.000 zl pomi^dzy dochodami a wydatkami.
Wojt powiedzial, ze jest to pianowany kredyt na wykup sprzedazy zwrotnej.
Zakonczono dyskusj?
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXXVn/188/2016 w sprawie zmian w
budzecie gminy Daszyna na lata 2016.
Wynik glosowania:
Za 10
Przeciw 0
WstaymuJ3.ce 5
Uchwal? przyjeto wiekszoscia^ gfosow.
Obrady sesji opuscili radni: Kinski i Zawadzka. Obecnych na sail 13 radnych.

Ad.8
Przewodniczacy poprosil Sekretarza o omowienie projektu uchwaly Nr XXXVII/189/2016
w sprawie ustalenia i rozliczenia dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania
przedszkolnego oraz zakresu i trybu kontroli prawidlowosci ich pobrania i wykorzystania.
Sekretarz poinformowal, ze w zwiajzku z wprowadzonymi zmianami w ustawie o systemic oswiaty
w zakresie zasad udzielania dotacji dla niepublicznych placowek oswiatowych konieczne jest
podjecie stosownej uchwaly. Poniewaz gmina nie prowadzi publicznego przedszkola dotacja jest
obliczana na podstawie wydatkow najblizszej gminy.
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Dotychczas brano do wyliczenia wydatki na prowadzenie przedszkoli z Miasta Leczyca. Obecnie
zgodnie z definicja "najblizsza^ gmina, prowadzapa, publiczne przedszkole jest Gora sw.Malgorza.ty".
Na podstawie gromadzenia danych do projektu budzetu juz wiadomo, ze przy wskazniku 40%
b?dzie duzo nizsza kwota dotacji na dzialajajce na terenie gminy niepubliczne punkty przedszkolne.
Radny B.Lukaszewski zaproponowal, aby zwiejcszye wskaznik do 50%.
Wniosek radnego przeglosowano jednoglosnie.
Przewodnicza_cy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXXVH7189/2016 w sprawie ustalenia
i rozliczenia dotacji dla niepablicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego
oraz zakresu i trybu kontroli prawidlowosci ich pobrania i wykorzystania.
Wynik glosowania:
Za 13
Przeciw 0
Wstrzymujajse 0
Uchwai^ przyj^to jednoglosnie.

Ad.9
Przewodniczacy poprosi! Sekretarza o ornowienie projektu uchwaly Nr XXXVH7190/2016
zinieniajajcej uchwal? Nr XXTV7119/2016 Rady Gminy w Daszynie z dnia 16 lutego 2016 r.
w sprawie przyj^cia ,JPlanu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Daszyna do roku 2020.
Sekretarz poinformowal, ze zmiany wynikaja_ z wprowadzenia nowych zadan inwestycyjnych:
-budowa budynku niskoemisyjnego w Mazewie,
- budowa sieci cieplowniczej, cieploci^g.
Zmianie ulegly tez niektore wskazniki.
Zmiany znajduja_ si? w kilku rniejscach tabeli.
Radny T.Dymav poprosil, aby w przyszlosci tego typu uchwaly zawieraly mformacje, kto
opracowal zmiany i tresc uchwaly oraz ile to kosztowalo,
Sekretarz poinformowal, ze sa_ to zmiany do pierwotnej wersji uchwaly. Zmiany znajduja_ si?
w tresci uchwaly, a zalajsznik stanowi do uchwaly stanowi ujednolicona_ wersje Planu Gospodarki
Niskoemisyjnej Gminy Daszyna.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXXVn/190/2016 zmieniaj£|.cej uchwal?
Nr XXTV/119/2016 Rady Gminy w Daszynie z dnia 16 lutego 2016 r. w sprawie przyjecia ,,Planu
Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Daszyna do roku 2020.
Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymujajce 3

Ad.10
Odpowiedzi na pytania zgloszone w punkcie 3:
Sekretarz powiedziai., ze tablica na ogrodzeniu parfcu w Daszynie zostala powieszona zgodnie
z wymogami umowy zawartej z Urz^dem Marszalkowskim w Lodzi na dofinansowanie
rewitalizacji parku.

Ad.ll
Przyjeto protokoty z obrad poprzednich sesji:
-Nr XXXV/2016 z dnia 23 listopada 2016 r.,
-Nr XXXVT/2016 z dnia 25 listopada 2016 r.
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Ad.12

Radny T.Dymny zapytal co obecnie znajduje si? w budynku palacu w Daszynie? Jak zostana.
zagospodarowane puste lokale mieszkalne w budynku UG?
Wojt odpowiedziala, ze do budynku palacu przeniesiono Bibliotek? i GOPS . Planowane jest
polozenie kostki wokol budynku, co ograniczy wnoszenie biota i piasku na drewniane podlogi.
W najblizszym czasie b?dzie przeniesiony Urza_d Stanu Cywilnego.
Lokal na pietrze wynajmowany jest na dzialalnosc gospodarcza, (biuro firmy transportowe).
Lokal na parterze po GOPS-ie rowniez planowany jest do wynaj^cia pod dzialalnosc gospodarcza_.
Zglosila si? juz jedna osoba zainteresowana wynajeciem na gabinet protetyczny. Czekamy na inne
propozycje wynajmu.
Radny T.Dymny zapytai o warunki wynajmu i zastrzegl, aby gmina nie sprzedawala tych
pomieszczen.
Wojt powiedzial, ze stawka wynajmu to 10zl/m2 netto. Umowa jest podpisana na trzy lata,
Sprzedaz lokali nie jest pianowana.
Soltys D.Kaczmarek zapytai na jakich zasadach b^dq. przyjmowani pensjonariusze do majacego
powstac DPS-u w Drzykozach.
Wojt odpowiedzial, ze zlozony zostal przez gmin? wniosek do Urz^du Marszalkowskiego na
dofinansowanien dalszej rozbudowy obiektu i wyposazenia . Do 10 stycznia 2017 r trwa ocena
zlozonych wnioskow. Konkurencja jest duza, ^ele podmiotow jest zainteresowanych tego typu
dzialalnoscia_. Trzeba czekac na ocen? wniosku. Wszystkie DPS-y przyjmuja_ pensjonariuszy
odplatnie.
Przewodniczacy odczytal pismo Pana Tadeusza Kaczmarka w sprawie uregulowania kwestii
prawnej drogi gminnej wybudowanej na jego gruntack
Przewodnicza_cy powiedzia}., ze kiedy by! w Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Daszynie
wnioskowal do owczesnego Wqjta o uregulowanie prawne tej drogi. Nie w tym kierunku nie
zrobiono, Zastanawiajace jest jak gniina uzyskala pozwolenie na budow? gminnej drogi na
piywatnych gruntach. Spraw§ kwalifikuje si§ aby zgloszenia do prokuratury.
Przewodnicza_cy zapytai Wojta gdzie jest waga znajduja_ca si? w budynku gminnym przekazanym
przez Spoldzielni^ BZURA. Waga na pewno byla przekazana. Przez pewien okres dzierzawc^. tego
budynku byl Pan Kruszyna. Kto ma klucze do tego budynku i kto odpowiada za znajdujace si§ tarn
mienie? Przewodniczacy dal Wojtowi czas do 29 grudnia 2016 r. na odnalezienie wagi, a jezeli
zostala sprzedana na przedstawienie dowodu kupna-sprzedazy.
Przewodniczacy poinformowal, ze ostatnia sesja w tym roku odbe.dzie si§ 29 grudnia 2016 r.

Ad. 13
W zwiajdcu z wyczerpaniem porzajdku obrad Przewodniczacy Rady zakonczyl obrady XXXVII
sesji rady Gminy w Daszynie.

Protokoiowala
D. Kazmierczak



SPRAWOZDANIE Z DZIALALNOSCI MI^DZYSESYJNEJ
WOJTA GMINY

W okresie miedzysesyjnym podejmowalem nastepujace czynnosci:
- podpisalem umow? na wykonanie programu fonkcjonalno-uzytkowego I studium
wykonalnosci w ramach zadania Uzbrojenie terenow inwestycyjnych w Korytach oraz
opracowanie warunkow technicznych i projektowych przylacza gazowego do Leiber Sp. z o.o
z PUH ,,PROTART" z Lodzi,
- podpisalem umowy na zakup slomy do kotlowni gminnych z rolnikami,
- podpisalem umowe na wykonanie przylq.czy gazowych z Zakladem Uslug Wodno-
Kanalizacyjnych Ewa Clapa,
- oglosilem przetarg na przebudow§ drog lokalnych - droga nr 3 Lubno-Nov/y Mazew; droga
nr 4 Nowy Mazew - Mazew; droga nr 4 w Mazewie oraz droga nr 20 Kolonia Mazew -
Zieleniew;

Wydalem nastepujq.ce zarzq.dzenia:
- w sprawie wykonania Uchwaly nr XXXVI/185/2016 Rady Gminy w Daszynie z dnia
25.11.2016r. w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na 2016 rok,
- w sprawie powolania komisji postepowania (przetarg drogi),
- w sprawie ogloszenia otwartego konkursu ofert na powierzenie realizacji zadania
publicznego z zakresu pomocy spolecznej
- w sprawie zmian w budzecie gminy na 2016 rok (dwa),

Daszyna, dnia 9 grudnia 2016 r.


